
 چهار مدافع
وسط با مسئولیتی 

بس سنگین
یکــی از مــواردی کــه کارلــوس 
کــی روش و همکارانــش در کادر 
فنــی تیــم ملــی فوتبــال ایــران در 
اردوی تجربــی اخیــر در اتریش به 
آن پرداختنــد، پیدا کردن بهترین 
ترکیبــی بــود کــه بایــد در منطقــه 
بســیار حســاس دفــاع وســط بــه 

کار گرفتــه شــود.
در دیــدار دوســتانه اول مــان 
 ، د بــو ئــه  گو و ر ا بــل  مقا کــه 
ســرمربی پرتغالــی ایــران از زوج 
نــی زادگان  محمدحســین کنعا
و شــجاع خلیــل زاده کــه ترکیــب 
ســکوچیچ  ا ن  گا را د ه  ا لخــو د
ســرمربی قبلــی »یوزهــا« بــود، 
در ایــن ناحیــه ســود جســت و بــا 
اینکــه گلــی نخوردیــم و بــازی را 
یک-صفــر بردیم، امــا این ترکیب 
و نوع بازی و روش همکاری شــان 
بــه گونه ای بود کــه چندین و چند 
بــار فرصــت گلزنــی به حملــه وران 
اروگوئــه داده شــد و بخصــوص 
روی توپ های رها شــده در پشت 
18 قــدم موقعیت هــای لازم و 
امکان شــوتزنی های خطرناک در 
اختیــار لوییــز ســوارس و یارانــش 
قــرار گرفــت و خــود آنهــا قــدر این 

فرصت هــا را ندانســتند.
کــی روش بــه همیــن خاطــر در 
بــازی دوم تدارکاتی مــان کــه 
مقابــل ســنگال بــود و باز در شــهر 
ســنت پولتــن اتریش برگزار شــد، 
تغییراتی را در دفاع وســط اعمال 
و ترکیب هــای تــازه ای را امتحــان 
کــرد. در مجمــوع چهــار گزینــه 
اصلــی و مدنظــر کــی روش کــه 
مورد تأیید و  وثوق اسکوچیچ هم 
بودند، خلیل زاده، کنعانی زادگان، 
ســیدمجید حســینی و مرتضــی 

پورعلــی گنجــی هســتند.
پورعلــی گنجــی بــه ســبب پارگــی 
رباط صلیبی و انجام عمل جراحی 
روی آن و گذراندن دوران نقاهت، 
یــک ســال از میدان هــا دور بــود و 
اخیــراً بــا الحــاق بــه پرســپولیس 
و تــاش بــرای درخشــش در 
مســابقات ایــن تیــم در لیــگ برتر 
ایران کوشــیده اســت خود را احیا 
کنــد ولــی چــون در ابتــدای ایــن 
راه اســت، فعــاً همــان بازیکــن 
اطمینــان برانگیز گذشــته نشــان 
نمی دهــد. مجیــد حســینی کــه 
مصدومیتــی مشــابه بــا پورعلــی 
گنجــی را دو ســال پیــش تجربــه 
کــرد، بــه لطــف داشــتن زمــان 
بیشــتر بازگشــت موفق تــری را به 
تیمــش )ترابــزون در لیــگ برتــر 
ترکیــه( داشــته و در نتیجــه گزینه 
آماده تــر و سرراســت تری بــرای 
زمــان حاضــر نشــان می دهــد. 
هــر طــور بــه آخریــن شــرایط و 
جدیدتریــن تحــولات تیــم ملــی 
نــگاه کنیــم، همیــن چهــار نفــر 
انتخاب هــای اصلــی ســرمربی 
69 ســاله ایــران برای پســت دفاع 
وســط هســتند و بعیــد اســت در 
ایــن فرصــت انــدک تــا شــروع 
پیکارهــای قطــر فرد دیگــری روی 
دســت آنها بلند شود. ترکیب این 
منطقه در ســه بازی مــان در گروه 
دوم جــام جهانــی 2022 مقابــل 
انگلیــس، ولز و امریــکا با انتخاب 
مناســب ترین زوج هــا از میان آنها 
تعییــن خواهــد شــد و بــا توجه به 
سیســتم دلخــواه کــی روش کــه 
تشــکیل لایه های متعــدد دفاعی 
در زمیــن و بویــژه ســاختن یــک 
دفــاع وســط جنگنــده و غیرقابــل 
عبور است، عملکرد چهار بازیکن 
مــورد بحث بیشــترین تأثیــر را در 
ترســیم سرنوشــت مــا در جــام 
جهانــی بیســت و دوم خواهــد 
داشــت. نفراتی که حق از دســت 
دادن تمرکــز خــود را حتــی بــرای 
یــک ثانیــه هــم ندارنــد و البتــه از 
ســوی تیم های رقیب تحت فشار 
فوق العاده ای قرار خواهند گرفت 
و بایــد بی نهایــت سرســخت و در 
اوج آمادگــی جســمانی و نهایــت 

شــادابی روحــی باشــند.
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احمد مددی

خطر ریزش سکوهای آزادی

بعد از اتفاقاتی که باعث تأخیر در برگزاری بازی پرســپولیس – تراکتور شــد، 
احمد مددی، مدیر یک ســال اخیر مجموعه ورزشــی آزادی برکنار شــد. این 
اتفاقات اما زنگ خطر را درباره ورزشگاه 50 ساله ایران به صدا درآورده است. 
زنــگ خطــری کــه نامه هــای اخیر مــددی نتوانســته بود صدایــش را به گوش 
مسئولان برساند. احمد مددی گفت: »ما در ورزشگاه آزادی با پدیده شکست 
سکوها مواجه هستیم. با این شرایط احتمال حادثه و آسیب وجود دارد.«

مهدی تاج

AFC نامزدی برای نایب رئیسی

انتخابات کنفدراسیون فوتبال آسیا بهمن ماه سال  جاری برگزار می شود و مهدی 
تاج از ایران برای تصدی دوباره کرســی نایب رئیســی این کنفدراســیون نامزد 
شده است. کمیته اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا در سی و سومین کنگره 
خــود )۱۲ و ۱۳ بهمــن ۱۴0۱(، اعضای هیأت رئیســه و کمیتــه اجرایی را انتخاب 
می کند. تاج در روزهای اخیر ریاست سومین جلسه کمیته فوتسال و فوتبال 

ساحلی کنفدراسیون فوتبال آسیا را که در کویت برگزار شد، برعهده داشت.

سهیل مهدی

ارتباط کی روش با ساپینتو، یحیی و مورایس

ســهیل مهــدی، مســئول کمیته مســابقات ســازمان لیــگ دربــاره مکاتبه با 
باشگاه های لیگ برتر می گوید: »من از سوی سازمان لیگ نامه نگاری  انجام 
ندادم. کی روش برای در اختیار داشتن ملی پوشان لیگ برتر، به طور مستقیم 
با ریکاردو ساپینتو، خوزه مورایس و یحیی گل محمدی صحبت کرده است. 
او می خواهد بازیکنان را دو روز پس از بازی های لیگ برتر در اختیار داشته 
باشد تا برای جام جهانی توان جسمانی آنها را به بالاترین حد ممکن برساند.«

موضع تازه فدراسیون؛ دربی قبل جام جهانی

سرگیجه لیگ زیر سایه تیم ملی

بازگشت طالقانی در نبود بنی تمیم

تاج به دنبال برقراری مافیای سابق!
مجمـــع انتخـــاب رئیـــس هیـــأت فوتبال 
خوزســـتان سه شـــنبه )12 مهرمـــاه( بـــا 
حضور قنبرزاده نایب رئیس فدراســـیون 
فوتبـــال، حیـــدری رئیـــس کمیتـــه امـــور 
اســـتان های فدراســـیون، براتـــی عضـــو 
هیـــأت رئیســـه فدراســـیون و کاشـــانی 
نماینـــده وزارت ورزش در اهـــواز برگـــزار 
شـــد. همان طـــور کـــه سرپرســـت هیأت 
فوتبـــال خوزســـتان اعـــام کـــرده بـــود، 
مهـــدی تـــاج رئیـــس فدراســـیون در این 
مجمع حاضر نشـــد. همچنین بنی تمیم 
مدیرکل ورزش و جوانان خوزســـتان هم 

بـــه مجمـــع نیامد. 
قایـــان عبدالکاظـــم طالقانـــی، امیـــد  آ
احمـــدی، محمد نظری و البرز حاجی پور، 
کاندیداهـــای احـــراز ســـمت ریاســـت 
هیـــأت خوزســـتان بودنـــد کـــه نظـــری و 
حاجی پـــور غایـــب بودنـــد و احمـــدی بـــا 
حضور در مجمـــع، انصراف خود را اعام 

کـــرد. در پایـــان این مجمع نیـــز، طالقانی 
بـــا ۴6 رأی از ۴8 رأی مأخـــوذه برای چهار 
ســـال به عنـــوان رئیـــس هیـــأت فوتبـــال 
خوزســـتان انتخـــاب شـــد و دو رأی دیگر 

ســـفید بود. 
طالقانـــی یکـــی از حامیـــان بـــزرگ تـــاج 
بـــود کـــه پیـــش از انتخابـــات بـــا تصمیم 
میرشـــاد ماجدی کنار گذاشـــته شد و به 
طـــور مســـتقیم ماجـــدی را به مهندســـی 
انتخابـــات محکـــوم کـــرد. ایـــن تغییرات 
ماجـــدی در ریاســـت هیأت هـــای فوتبال 
اما یک مزیت داشت و آن هم شکستن 
مافیـــای هیأت هـــای فوتبـــال در تعییـــن 
رئیـــس فدراســـیون بـــود. تـــاج امـــا بـــا 
بازگردانـــدن طالقانـــی، گویـــا ســـعی در 
ایجـــاد همـــان هماهنگی ســـابق را دارد. 
حتـــی به قیمـــت ایجـــاد ناهماهنگی بین 
هیأت هـــای فوتبـــال بـــا اداره کل ورزش و 

جوانـــان هر اســـتان.

حسرت المپیک، ثمره فرصت سوزی 

بلاتکلیفی ادامه دار تیم امید
باتکلیفــی تیــم فوتبــال امیــد ادامه 
دارد و فدراســیون فوتبــال پــس از 
پایــان قــرارداد مهــدی مهدوی کیا در 
شــهریورماه هنــوز تکلیــف کادر فنی 
امیدهــا را مشــخص نکــرده اســت. 
در تازه تریــن اظهــار نظــر هــم داود 
پرهیــزکاری سرپرســت دبیرکلــی 
فدراســیون گفتــه اســت تصمیــم 
جدیــدی دربــاره تیــم امیــد گرفتــه 
نشــده و گمانه زنی هایــی کــه دربــاره 
ســرمربی آینــده تیــم امید بــه گوش 

می رســد، صحــت نــدارد!
نزدیک بودن جام جهانی سبب شده 
همه نگاه ها و برنامه های فدراسیون 
در راســتای تیــم بزرگســالان باشــد و 
تمرکــز مهدی تاج و همکارانش روی 
آمــاده کــردن بهتریــن شــرایط بــرای 
کارلــوس کــی روش و شــاگردانش 
اســت. ایــن نوع نــگاه باعث شــده تا 

امیدهــا از اولویت فدراســیون خارج 
شــوند و تاشــی جهــت سروســامان 
دادن نیمکت شــان صــورت نگیــرد 
و همــه چیــز بــه بعــد از جام جهانــی 

موکول شــود.
خــارج کردن تیــم امیــد از اولویت ها 
در شــرایطی اســت کــه ایــن تیم باید 
کمتــر از یــک ســال دیگــر در مرحلــه 
مقدماتی انتخابی المپیک به میدان 
بــرود امــا بــا توجــه بــه بی توجهــی 
فدراســیون فرصــت آماده ســازی 
تیــم در حال از دســت رفتن اســت و 
همه نگاه ها متوجه تیم بزرگســالان 

شــده است.
چرایی حسرت ۴8 ساله فوتبال برای 
صعــود به المپیک را بخوبی می توان 
در نوع نگاه امروز فدراسیون فوتبال 
بــه تیم امید مشــاهده کــرد؛ نگاهی 

که المپیــک را اولویت نمی داند.

وصال روحانی
روزنامه نگار

بــا اینکــه تــا همیــن چنــد روز پیــش، 
صحبــت از برگــزاری دربــی پایتخت بعد 
از جــام جهانــی در میــان بــود، ســهیل 
مهــدی و منصــور قنبــرزاده در تازه ترین 
اظهارنظرهــای خود از احتمــال برگزاری 
دربــی پیــش از جــام جهانــی گفته انــد و 
تأکیــد داشــته اند کــه هفتــه دوازدهــم 
لیگ 12 و 13 آبان ماه برگزار خواهد شد. 
این اما تنها باتکلیفی و سرگیجه ای که 
بر برنامه برگزاری لیگ برتر حاکم است 

را بیــش از پیــش عیــان می کنــد.
آخرین اظهارنظر سهیل مهدی، مسئول 
برگــزاری لیگ برتر دربــاره زمان برگزاری 
دربــی جملــه ای سراســر ابهــام بــود کــه 
در مصاحبــه ای تلویزیونــی اعــام کــرد. 
او گفــت: »تــا ایــن لحظه دربــی پیش از 
جــام جهانــی برگــزار خواهــد شــد.« این 
یعنــی در فاصلــه ۴ هفتــه تــا آخرین روز 
برگــزاری مســابقات لیــگ برتــر پیــش از 

جــام جهانــی، هنــوز مشــخص نیســت 
کــه دربــی پایتخــت قــرار اســت پیش از 
جــام جهانــی برگزار شــود یا بــه بعد از آن 

موکــول خواهد شــد؟
ایــن در حالــی اســت کــه مهــدی چند 
شــب قبل از ایــن اظهارنظر گفته بود 
کــه بــه احتمال زیــاد هفتــه دوازدهم 
لیــگ برتر، بعــد از جام جهانــی برگزار 
خواهــد شــد. او امــا در تازه تریــن 
اظهارنظــر خــود گفتــه اســت: »تــا 
ایــن لحظــه برنامــه هفتــه دوازدهــم 
کــه قــرار اســت دوازدهم و ســیزدهم 
آبــان مــاه برگــزار شــود پابرجــا اســت 
امــا بحــث اصلــی برنامه هــای تیــم 
ملی کشــورمان اســت. به مــن اعام 
کرده انــد برنامــه تیــم ملــی از 15 آبان 
خواهــد بــود و اگر این موضوع قطعی 
شــود بازی هــا برگــزار می شــود. در 
غیــر ایــن صــورت تغییــرات را اعــام 

خواهیــم کــرد.«
ایــن امــا موضوعی اســت که مســئولان 
فدراســیون فوتبــال هــم بــه آن تأکیــد 
دارنــد و گویــا نــه تنهــا ســازمان لیــگ که 
ریاســت فدراســیون فوتبال هــم تمایل 
دارنــد، پیــش از جــام جهانــی دربــی را 
برگــزار کننــد. بــه همیــن دلیــل اســت 
کــه منصــور قنبــرزاده هــم در تازه تریــن 
مصاحبــه خــود از جلســه  ای می گویــد 
کــه بیــن کارلــوس کــی روش و مهــدی 
محمدنبــی در همیــن رابطــه برگــزار 

شــده اســت.
او درباره خروجی این جلسه گفت: »در 
جلسه ای که من در آن حضور نداشتم 
نبــی، نایــب رئیــس اول فدراســیون 
برنامه هــا را با او هماهنگ کرد . مروری 
با هم داشــتند و مطابق ســازماندهی و 
برنامه ریــزی انجام شــده ما هم مطابق 
همــان برنامه هایــی کــه دیــده شــده 

تــاش می کنیــم. تک تــک مســائلی 
کــه بــرای برنامه ریزی و پشــتیبانی جام 
جهانــی دیــده شــده بــه بهترین شــکل 
و بــا نظــارت کامــل اجرایــی می شــود. 
بــرای لیــگ تــا هفتــه دوازدهــم برنامــه 
داده شــده و هــر هفتــه یــک بــازی 
برگــزار می شــود. در واقــع تیم هایی که 
بازیکــن در تیــم ملــی دارنــد، آنهــا را دو 
روز در هفتــه در اختیــار تیــم ملــی قــرار 
می دهنــد. کــی روش روی لیــگ هــم 
طبــق تعامــل و هماهنگــی بــا مربیــان 

باشــگاهی نظــارت دارد.«
اینکــه برنامــه  برگــزاری مســابقات لیگ 
برتــر با نظر مســتقیم کارلوس کی روش 
تنظیــم می شــود یــک بحــث اســت و 
اینکه نهادهای نظارتی و شــورای تأمین 
در نهایــت تــا پیش از جــام جهانی مجوز 
برگــزاری مســابقات مهمــی چــون دربی 

را صــادر می کننــد یــا نــه، بحثــی دیگر.

در حــال حاضــر برنامــه لیــگ برتــر 
فوتبــال در گــرو تمامــی ایــن مجوزهــا و 
نظــرات اســت و همیــن موضــوع هــم 
بــه رغــم مصاحبه هــای اخیر مســئولان 
فدراســیون و ســازمان لیــگ مبنــی بــر 
برگــزاری دربــی پیــش از جــام جهانــی، 
لیــگ فوتبــال را درگیــر ســرگیجه ای 

بی پایــان کــرده اســت.
دربی پیش از جام جهانی برگزار خواهد 
شــد؟ اگــر برگــزار شــود، در آن بــازی هم 
تماشــاگران اجــازه حضــور در ورزشــگاه 
را نخواهنــد داشــت؟ اگــر دربــی برگــزار 
نشــود تکلیــف ســایر بازی هــای هفتــه 
دوازدهــم چــه می شــود؟ اگــر قــرار بــر 
برگــزاری ایــن مســابقات اســت چــرا بــا 
اطمینــان از برگــزاری هفتــه دوازدهــم 
نمی گوییــد؟ مگــر در جلســه بــا نبــی 
حرف هــای کــی روش را نشــنیده ایم و 

نظراتــش را نمی دانیــم؟

نایب رئیس دوم 
فدراسیون فوتبال 
که در واقع نظارت 

بر سازمان لیگ را بر 
عهده دارد، می گوید: 

»نبی، نایب رئیس اول 
فدراسیون در جلسه ای 

با کی روش، برنامه ها 
را با او هماهنگ کرد . 

مروری با هم داشتند و 
مطابق سازماندهی و 

برنامه ریزی انجام شده 
ما هم مطابق همان 

برنامه هایی که دیده 
شده تلاش می کنیم. 

تک تک مسائلی که 
برای برنامه ریزی و 

پشتیبانی جام جهانی 
دیده شده به بهترین 

شکل و با نظارت کامل 
اجرایی می شود. برای 

لیگ تا هفته دوازدهم 
برنامه داده شده و هر 

هفته یک بازی برگزار 
می شود.«

ZOOM


